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PROTOKÓŁ    

obrad XV sesji Rady Powiatu w Kraśniku VII kadencji  

z dnia 21 maja 2025 roku 

 

XV sesja Rady Powiatu w Kraśniku VII kadencji rozpoczęła się o godz. 8.00 w sali konferencyjnej 

w Zespole Szkół nr 3 w Kraśniku.  

 

Sesji przewodniczył Pan Jacek Dubiel Przewodniczący Rady Powiatu w Kraśniku VII kadencji. 

   

Protokołowała: Dorota Huber 

 

Stan 20/21 

Obecni: 

1. Krzysztof Babisz 

2. Andrzej Cieśla 

3. Jacek Dubiel 

4. Edyta Dudzińska 

5. Tadeusz Dziurda 

6. Zbigniew Dżugaj 

7. Henryk Flis 

8. Zbigniew Gawdzik 

9. Marek Kołtun 

10. Damian Kowalski 

11. Paweł Kudrel 

12. Agnieszka Lenart 

13. Eugeniusz Pelak 

14. Sylwia Piętal 

15. Andrzej Rolla 

16. Karol Rychlewski 

17. Mariusz Socha 

18. Stefan Stachula 

19. Michał Stawiarski 

20. Józef Wojtaszek 

Nieobecny Pan Radny Krzysztof Skórski. 

Punkt 1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył obrady XV sesji Rady Powiatu w Kraśniku, następnie poprosił 

wszystkich o powstanie do hymnu państwowego. 

 

Po hymnie. 

Pan Przewodniczący Rady powitał Radnych i zaproszonych Gości, Starostę, Wicestarostę, 

Pracowników Starostwa oraz wszystkich obecnych na sesji Rady Powiatu, następnie poprosił o 

potwierdzenie kworum.  
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Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie z listą obecności na stan 21 radnych wybranych 

do Rady Powiatu w Kraśniku obecnych jest 20 radnych, co stanowi niezbędne quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Punkt 2. Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został udostępniony w systemie eSesja. 

Wyjaśnił, że do Przewodniczącego Rady Powiatu w Kraśniku wpłynęło pismo o zmianę porządku 

obrad, które następnie odczytał: „Na podstawie § 19 ust. 6 pkt 2 Statutu Powiatu Kraśnickiego, 

stanowiącego załącznik do uchwały Nr XLVIII - 401/2018 Rady Powiatu w Kraśniku z dnia 18 

października 2018 roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu, zmienionego uchwałą Nr XLVII – 

348/2022 Rady Powiatu w Kraśniku z dnia 27 kwietnia 2022 roku w sprawie zmiany Statutu 

Powiatu Kraśnickiego, wnoszę o dokonanie zmiany porządku obrad XV sesji Rady Powiatu w 

Kraśniku, która zaplanowana została na 21 maja 2025 r., polegającej na wprowadzeniu w pkt 8 

Podjęcie uchwał projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie Powiatu Kraśnickiego”. 

Następnie poprosił Panią Anetę Chęcińską – Baran Dyrektora Środowiskowego Domu 

Samopomocy Typu C, D o przedstawienie powyższego projektu uchwały. 

 

Pani Dyrektor poinformowała, że projekt uchwały dotyczy projekt uchwały dotyczy przystąpienia 

Powiatu Kraśnickiego i Środowiskowego Domu Samopomocy Typu C, D w Kraśniku, Aleja 

Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt. Nie jesteś sam, usługi społeczne w Powiecie 

Kraśnickim, współfinansowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Plus, 

realizowanego w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. Działanie 

8.5 Usługi Społeczne. Dodała, że Środowiskowy Dom Samopomocy Typu C, D w Kraśniku jako 

realizator aplikuje o dofinansowanie projektu w zakresie działań mających na celu wsparcie 

opiekunów faktycznych, osób potrzebujących wsparcia w codziennym funkcjonowaniu, w okresie 

od 1 kwietnia 2026 do 31 marca 2028. Projekt będzie skierowany do opiekunów faktycznych, 

nieformalnych, osób potrzebujących wsparcia w codziennym funkcjonowaniu, w tym opieka 

wytchnieniowa, poradnictwo o kształcenie potrzebne do opieki. Wyjaśniła, że w ramach 

przedmiotowego konkursu Powiat Kraśnicki i Środowiskowy Dom Samopomocy w Kraśniku Aleja 

Niepodległości 23 jest zobligowany do wniesienia wkładu własnego w wysokości co najmniej 5% 

wydatków kwalifikowalnych projektu, w postaci środków finansowych lub wkładu niepieniężnego. 

Termin na złożenie wniosku o dofinansowanie upływa w dniu 30 maja 2025. 

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie. 

 

Pan Radny Tadeusz Dziurda poinformował, że składa wniosek o zmianę porządku obrad polegający 

na wprowadzeniu projektu uchwały w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w 

sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały przez Radę Powiatów Kraśników wyrażającej sprzeciw 

wobec relokacji uchodźców na terenie Rzeczypospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się przyjęciu 

przez polskie władze nowych przepisów regulujących migracji i ustanawiających wspólny system 

azylowy na szczeblu Unii Europejskiej. Dodał, że 
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petycja nie została właściwie podpisana przez podmioty wskazane jako składające petycję,  

w związku z tym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że nie spełnia wymogów formalnych, 

w związku z czym zaproponowany został powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Pan Radny Karol Rychlewski zapytał Pana Radnego Tadeusz Dziurdy o stanowisko Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji do omawianego projektu uchwały.  

 

Pan Radny Tadeusz Dziurda poinformował, że w poprzedniej wypowiedzi przedstawiał stanowisko 

Komisji. Wyjaśnił, że Komisja pozostawiła petycję bez rozpatrzenia, ponieważ nie spełnia 

wymogów formalnych.  

 

Pan Radny Karol Rychlewski zwrócił się z pytaniem do Pana Michała Wyki radcy prawnego, czy 

jeżeli w stanowisku Komisja uzasadnia pozostawienie petycji bez rozpatrzenia, to czy w takim 

wypadu taki punkt musi zostać wprowadzony do porządku obrad. 

 

Pan Mecenas wyjaśnił, że w jego ocenie projekt przedmiotowej uchwały powinien zostać 

wprowadzony do porządku obrad, ponieważ Rada Powiatu, jako organ kolegialny decyduje o 

finalnym rozstrzygnięciu petycji w formie uchwały. W związku z powyższym, czy petycja zostanie 

rozpatrzona pozytywnie, negatywnie czy pozostawiona bez rozpatrzenia, jak również o formie 

uchwały powinna zdecydować Rada Powiatu.  

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – 

usługi społeczne na terenie Powiatu Kraśnickiego”. 

  

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Michał Stawiarski, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Stefan Stachula 
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Przy 19 głosach „za”, braku głosów „przecie” i braku głosów „wstrzymuje się” Rada Powiatu w 

Kraśniku wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. 

Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie 

powiatu kraśnickiego”. 

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały przez 

Radę Powiatów w Kraśniku wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców na terenie 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz sprzeciwiających  się przyjęciu prawa przez polskie władze nowych 

przepisów regulujących migrację, ustanawiających wspólny system azylowy na szczeblu Unii 

Europejskiej.  

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia 

petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku wyrażającej 

sprzeciw wobec relokacji uchodźców na terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się 

przyjęciu przez polskie władze nowych przepisów regulujących migrację i ustanawiających 

wspólny system azylowy na szczeblu UE.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Michał Stawiarski, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Skórski 

 

Przy 20 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów „wstrzymuje się”  Rada Powiatu 

w Kraśniku wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w przedmiocie  pozostawienia bez 

rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku 

wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców na terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz 

sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie władze nowych przepisów regulujących migrację i 

ustanawiających wspólny system azylowy na szczeblu UE.  

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał kto jest za uchwaleniem porządku obrad XV sesji Rady Powiatu 

w Kraśniku wraz z wprowadzonymi zmianami.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenia porządku obrad.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Michał Stawiarski, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Skórski 

 

Przy 20 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się” Rada Powiatu w 

Kraśniku uchwaliła porządek obrad XV sesji Rady Powiatu w Kraśniku ze zmianami. 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał i z pracy Zarządu Powiatu od ostatniej 

sesji zwyczajnej.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie udostępnione zostało w systemie 

eSesja, następnie poprosił Pana Zbigniewa Dżugaja Starostę Kraśnickiego o jego przedstawienie.  

 

Pan Starosta poinformował, że w okresie od 30 kwietnia do 21 maja 2025 roku odbyły się dwa 

posiedzenia Zarządu Powiatu, na których podjęto osiem uchwał i wydano cztery Zarządzenia 

Starosty Kraśnickiego. Ponadto Zarząd Powiatu w Kraśniku w czasie każdego posiedzenia 

rozpatrywał sprawy bieżące, pisma i wnioski złożone do Zarządu Powiatu przez Komisje Rady 

Powiatu, jednostki organizacyjne, samorządy oraz inne instytucje z terenu powiatu. Pan Starosta 

wyjaśnił, że 3 maja uczestniczył w obchodach Święta Narodowego Konstytucji. Również tego dnia 

obchodzona była rocznica jednej z najważniejszych ustaw w historii polskiej Konstytucji z roku 

1791. Tego dnia w Kraśniku wspólnie z mieszkańcami Powiatu Kraśnickiego Pan Starosta oddał 

hołd przodkom, którzy walczyli o lepszą przyszłość. Po uroczystej mszy w kościele pw. 

Najświętszej Marii Panny w Kraśniku złożone zostały wiązanki w miejscach pamięci narodowej 

oraz pod pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego. Wśród delegacji byli również młodzi tancerze 

z zespołu pieśni i tańca polskiego Tudrus. Dodał, że ich piękny występ na Kraśnickim Rynku był 

nie tylko artystycznym wyrazem, ale również hołdem dla historii i tradycji, które wszystkich łączą. 

Obecność mieszkańców była dowodem na to, jak ważna jest historia. Wiązanki i znicze Pan 

Starosta składał wspólnie z Panem Pawłem Kudrelem Wicestarostą Kraśnickim. 4 maja w Gminie 

Urzędów odbyły się uroczystości obchodów 60-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej Bęczyn. 

Jubileusz ten był okazją do wspomnień, podsumowań i gratulacji, które podkreśliły znakomite 

osiągnięcia druhów z Bęczyna, dbałość o rozwój jednostki, a nade wszystko ofiarną służbę dla 

społeczeństwa. W imieniu Starostwa Powiatowego w Kraśniku w wydarzeniu udział wziął Pan 

Tadeusz Dziurda Radny Rady Powiatu w Kraśniku. Dodał, że Pan Radny odczytał list gratulacyjny. 

W tym samym dniu w Gminie Szastarka odbyły się uroczyste obchody Dnia Strażaka w Podlesiu. 

Była to okazja do wyrażenia wdzięczności wszystkim druhom za ich codzienną gotowość 

doniesienia pomocy. W imieniu Starostwa Powiatowego w Kraśniku medale Starosty Kraśnickiego 
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za zasługi dla Powiatu wręczył Pan Paweł Kudrel Wicestarosta Kraśnicki. 6 maja odbył się 

jubileusz 75-lecia szkoły podstawowej nr 5 im. Henryka Sienkiewicza w Kraśniku. Było to 

niezwykłe święto dla całej społeczności szkolnej, obecnych i byłych uczniów, nauczycieli oraz 

pracowników szkoły. Piękna oprawa artystyczna, wzruszające wspomnienia oraz wspólne 

świętowanie przypomniały wszystkim, jak ważnym miejscem w lokalnej historii i sercach 

mieszkańców jest ta szkoła. Życzenia oraz podziękowania dla Pani Dyrektor Grażyny Hołoty 

przekazał Pan Michał Stawiarski Radny Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Kraśniku. 8 maja  z 

okazji Jubileuszu Tysiąclecia Koronacji Bolesława Chrobrego i Mieszka II Lamberta w 

Wojewódzkiej Bibliotece Publicznej im. Hieronima Łopacińskiego w Lublinie zorganizowano 

uroczyste wydarzenie pod hasłem Milenium I Koronacji Królewskiej w Polsce. Był to wernisaż 

wyjątkowej wystawy prezentującej dokumenty królewskie z epoki I Rzeczpospolitej oraz 

konferencję naukową pod tytułem Koronacje Polskie Polityka i Ceremoniał. W wydarzeniu wzięła 

udział Pani Agnieszka Gremlas Kierownik Wydziału Promocji. 10 maja w Zespole Szkół nr 3 w 

Kraśniku odbył się piknik z okazji Dni Funduszy Europejskich, którego współorganizatorem był 

Urząd Marszałkowski Województwa Lubelskiego w Lublinie. W organizacji wydarzenia 

zaangażowane zostały szkoły prowadzone przez Powiat Kraśnicki, to jest Zespół Szkół nr 1 w 

Kraśniku, Zespół Szkół nr 2 w Kraśniku, Zespół Szkół nr 3 w Kraśniku, Zespół Szkół im. Jana 

Pawła II w Annopolu, Zespół Szkół Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego im. Orląt 

Lwowskich w Urzędowie, Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy im. Jerzego Rudlickiego w 

Olbięcinie oraz Zespół Szkół Specjalnych im. ks. Jana Twardowskiego w Kraśniku. Powiat 

Kraśnicki reprezentował Pan Jacek Dubiel Przewodniczący Rady Powiatu w Kraśniku, który 

wręczał nagrody i podziękowania biorącym udział w organizowanych konkursach i rozgrywkach 

sportowych. 11 maja na terenach zielonych Miejskich Obiektów Sportowych i Rekreacyjnych miał 

miejsce XII finał Dni Funduszy Europejskich organizowany przez Urząd Marszałkowski 

Województwa Lubelskiego. Powiat reprezentował Pan Jacek Dubiel Przewodniczący Rady Powiatu 

w Kraśniku. 12 maja z okazji rocznicy śmierci odbyła się msza święta w intencji Marszałka Józefa 

Piłsudskiego oraz gen. Andersa i żołnierzy walczących pod Monte Cassino. Następnie pod 

pomnikiem upamiętniającym Marszałka Józefa Piłsudskiego na Kraśnickim Rynku zostały złożone 

kwiaty. Podczas uroczystości Powiat Kraśniki reprezentował Pan Michał Stawiarski 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Kraśniku. 12 maja w siedzibie Wojewódzkiego Urzędu 

Pracy w Lublinie Pan Paweł Kudrel Wicestarosta Kraśnicki oraz Pan Krzysztof Grzegorczyk 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kraśniku odebrali z rąk Marszałka Województwa 

Lubelskiego umowę na realizację projektu aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych w Powiecie 

Kraśnickim. Dzięki współfinansowaniu z Europejskiego Funduszu Społecznego PLUS w ramach 

programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego w latach 2021-2027 uczestnicy skorzystają m.in. z 

60 staży zawodowych, 4 szkoleń indywidualnych, 9 bonów szkoleniowych, 55 dotacji na założenie 

działalności gospodarczej, 23 doposażeń i wyposażeń stanowisk pracy, 307 bonów na zasiedlenie. 

16 maja w Centrum Kultury i Promocji na ulicy Kościuszki 26 miała miejsce II Edycja Dni 

Aktywności Motorycznej, która zakłada możliwości uczestnictwa osób z niepełnosprawnościami w 

konkurencjach sportowych dostosowanych do indywidualnych możliwości uczestników bez 

współzawodnictwa. Powiat Kraśnicki reprezentowała Pani Agnieszka Drozd Kierownik Wydziału 

Edukacji i Sportu. 16 maja w Centrum Kultury i Promocji odbył się XXIII Powiatowy Przegląd 

Twórczości Artystycznej Przedszkoli Szkół Podstawowych i Ponadpodstawowych Motylek 2025. 

W wydarzeniu wziął udział Pan Paweł Kudrel Wicestarosta Kraśnicki, który otworzył wydarzenie. 

16 maja z inicjatywy 24. Batalionu Lekkiej Piechoty w Kraśniku wchodzącego w skład II 
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Lubelskiej Brygady Obrony Terytorialnej w Lublinie odbyło się spotkanie szkoleniowo-

informacyjne, którego tematem była współpraca formacji wojskowych, głównie Wojsk Obrony 

Terytorialnej z administracją publiczną oraz służbami ratowniczymi sektora cywilnego, na wypadek 

wystąpienia sytuacji kryzysowej. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele gmin i miast z Powiatu 

Kraśnickiego. 17 maja w hali sportowej Szkoły Podstawowej w Stróży odbyły się Mistrzostwa 

Województwa w zapasach kobiet. Zawody te były  organizowane przez Ludowy Uczniowski Klub 

Sportowy w Stróży. W zawodach wystartowało około 60 zawodników z Klubów Zapaśniczych 

Województwa Lubelskiego, w tym z terenu Powiatu Kraśnickiego. Starostwo Powiatowe w 

Kraśniku reprezentował Pan Jacek Dubiel Przewodniczący Rady Powiatu w Krasniku. 19 maja w 

Centrum Kultury i Promocji w Kraśniku przy ulicy Kościuszki 26 miało miejsce uroczyste 

rozstrzygnięcie konkursu plastyczno-multimedialnego organizowanego w ramach kampanii 

społecznej Czujka na Straży Twojego Bezpieczeństwa w Powiecie Kraśnickim. Do konkursu 

złożono 112 prac. Starostwo Powiatowe w Kraśniku włączyło się w organizację konkursu poprzez 

zakup nagród. Starostwo Powiatowe w Kraśniku reprezentował Pan Jacek Dubiel Przewodniczący 

Rady Powiatu w Kraśniku.  

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 

Pan Radny Damian Kowalski poinformował, że w związku z uchwałą nr 54-216/2025 Zarządu 

Powiatu dotyczącą wyrażenia opinii i zaliczenia drogi w Gminie Kraśnik do kategorii drogi 

gminnej. Wyjaśnił, że chodzi o ulicę Ostrowieckiej w Pan Radny uważa, że powinny zostać podjęte 

starania, aby przekazać Gminie Kraśnik również działkę nr 415/ 4, obręb Bojanówka. Dodał, że jest 

to pas zieleni przy obwodnicy w ciągu wcześniej biegnącej drogi rajowej. Mieszkańcy, mieszkający 

przy ulicy Ludmiłowskiej, już nie raz wskazywali możliwość wyodrębnienia, w tym pasie 

drogowym ,drogi wewnętrznej z drugiej strony, co skutkowałoby zagęszczeniem zabudowy od 

strony starego szlaku drogi krajowej. Następnie  poprosił o zweryfikowanie informacji u Wójta 

Gminy Kraśnik Pana Artura Domańskiego i ewentualne przemyślenie możliwości przekazania tej 

działki.  

 

Pan Radny Karol Rychlewski poinformował, że w sprawozdaniu przedstawionym przez Pana 

Starostę zabrakło Panu Radnemu informacji dotyczących podpisania porozumienia pomiędzy 

Powiatem Kraśnickim a drużyną FKS Stal Kraśnik, o czym Pan Radny dowiedział się z portalu 

społecznościowego Facebook. Zapytał co obejmuje powyższe porozumienie, kto je podpisał,  na 

jaką kwotę , jak również gdzie jest ono dostępne, ponieważ Pan Radny nie mógł odnaleźć tego 

porozumienia w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Kraśniku. Dodał, że z 

takimi pytaniami zwracają się kibice Stali Kraśnik. 

 

Pan Paweł Kudrel Wicestarosta Kraśnicki udzielając odpowiedzi na pytanie zadane przez Pana 

Radnego Damiana Kowalskiego wyjaśnił, że jeżeli gmina wystąpi z wnioskiem o przekazanie 

działki, stanowiącej własność Powiatu Kraśnickiego, to temat taki będzie rozpatrywany.  Dodał, że 

Zarząd Powiatu Kraśnickiego jest otwarty na współpracę z Gminą Kraśnik. Następnie 

odpowiadając na pytanie Pana Radnego Karola Rychlewskiego wyjaśnił, że nie jest to 

porozumienie a umowa, która dotyczy działań promocyjnych, które będą realizowane przez klub 

sportowy Stal Kraśnik w bieżącym sezonie. Dodał, że te działania promocyjne mają za zadanie 

promocję Powiatu  przez klub Stal Kraśnik. Jeżeli chodzi o kwotę umowy, jest to  
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50 000 zł. Wyjaśnił, że Pan Radny w ramach dostępu do informacji publicznej może zwrócić się o 

udostępnienie umowy lub w Starostwie Powiatowym w Kraśniku zapoznać się z jej treścią. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Powiatu w Kraśniku przyjęła sprawozdanie  

z pracy Zarządu Powiatu od ostatniej sesji zwyczajnej. 

 

Punkt 4. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że materiały zostały udostępnione w systemie eSesja, 

następnie poprosił Panią Joanne Sarzyńską Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o 

ich przedstawienie.  

 

Pani Inspektor poinformowała, że przedstawi informacje dotyczące stanu bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu z podziałem na komórki organizacyjne, które w swoich kompetencjach 

wykonują różnego rodzaju działania. Wyjaśniła, że jeżeli chodzi o sekcję nadzoru epidemicznego, 

to w 2024 roku pod jej nadzorem znajdowało się 199 obiektów, w tym 3 wykonujące stacjonarne i 

całodobowe świadczenia zdrowotne, do niech należy: SP ZOZ w Kraśnik4, 4Cardia, NZOS, 

Centrum Dializ. Ponadto pod nadzorem znajduje się 88 wykonujących ambulatoryjne świadczenia 

zdrowotne, 108 praktyk zawodowych, indywidualnych i grupowych, prowadzących działalność 

leczniczą. Łącznie sekcja przeprowadziła 226 kontroli, wydała 13 decyzji, w tym 4 merytoryczne, 5 

płatniczych i 4 przedłużające. W pięciu przypadkach stwierdzono nieprawidłowości w placówkach 

lecznictwa otwartego, w czterech skutkowało to wszczęciem postępowań administracyjnych, 

natomiast w jednym przypadku nieprawidłowości zostały usunięte jeszcze przed wszczęciem 

postępowania. Stopniowo nadzorowi podlega również dostosowanie szpitala powiatowego w 

Kraśniku do wymagań rozporządzenia ministra zdrowia w sprawie szczegółowych wymagań, jakim 

powinny odpowiadać pomieszczenia i urządzenia podmiotów wykonujących działalność leczniczą. 

Wyjaśniła, że problemy wynikają ze struktury budynku szpitala i braku dostatecznej ilości 

pomieszczeń. Prowadzone były postępowania administracyjne, część jeszcze została wdrożona 

przez poprzedniego zwierzchnika, czyli Wojewódzką Stację Sanitarno-Epidemiologiczną i obecnie 

wszczęte zostało postępowanie w stosunku do oddziału anestezjologii, intensywnej terapii, w 

stosunku do szpitalnego oddziału ratunkowego i oddziału chorób płuc i gruźlicy. Głównie są to 

uchybienia natury technicznej związane z przebudową. Jeżeli chodzi o sytuację epidemiologiczną 

Powiatu Kraśnickiego, to Pani Inspektor przedstawiła  poszczególne jednostki chorobowe i liczbę 

zachorowań, które zostały zgłoszone do inspekcji. Jeżeli chodzi o grypę, było to 459 zachorowań, 

856 COVID-19, 131 dotyczyły boreliozy, 2 kleszczowe zapalenie mózgu, 4 choroby przenoszone 

drogą płciową, 479 ospa wietrzna, 1 świnka, 104 płonice, 25 krztuśców, WZW typ A3, WZW typ 

B4, typ C10, salmoneloza 15, wirusowe zakażenia jelitowe 254, gruźlice 10 , gdzie 8 postać płucną, 

1 postać skórną i 1 podejrzenie gruźlicy. W jednym przypadku gruźlica dotyczyła osoby poniżej 18 

roku życia. Ponadto wpłynęło 113 przypadków pogryzień przez zwierzęta i z powodu wskazań 

lekarskich u 11 osób zalecono podjęcie szczepień przeciwko wściekliźnie. Jeżeli chodzi o sekcję 

nadzoru żywnościowo-żywieniowego, to pod nadzorem inspektora znajdowało się w ubiegłym roku 

5102 obiekty, w tym 681 obrotu żywnością, 186 żywienia zbiorowego otwartego i zamkniętego, 

4227 produkcji żywności, w tym producentów pierwotnych. Przeprowadzono 729 kontroli, 

nieprawidłowości stwierdzono w 203 obiektach. Były one związane z wprowadzeniem do obrotu 

artykułów o niewłaściwej jakości zdrowotnej, zwykle po upływie terminu przydatności do spożycia, 

daty minimalnej trwałości, braku orzeczeń lekarskich, uchybień natury higienicznej i technicznej, 

nieprzestrzegania procedur instrukcji HACAP. Ponadto nałożono 47 mandatów na kwotę 6600 zł, 
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wydano 63 decyzje administracyjne, w tym dwie decyzje ograniczające działalność. Dodała, że 

były one związane z tym, że na danym terenie stwierdzono brak przydatności wody do spożycia, 

bądź też warunkową przydatność. Wówczas Sanepid jest zobligowany do ograniczenia działalności 

w zakresie, w którym żywność sprzedawana jest w formie nieopakowanej, gdzie może mieć kontakt 

z dłońmi personelu. Ponadto wysłano dwa wnioski o ukaranie do Lubelskiego Państwowego 

Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. Wydano w tym zakresie 2-3 decyzje opłatowe na łączną 

kwotę ponad 28 000 zł. Jeżeli chodzi o sekcję higieny pracy i nadzoru nad chemikaliami, w 2024 

roku w ewidencji tejże sekcji znajdowały się 422 obiekty, przeprowadzono 256 kontroli, w 61 

zakładach stwierdzono nieprawidłowości, głównie dotyczyły one stanu sanitarno-technicznego. W 

12 sklepach udostępniających substancje i mieszaniny chemiczne również stwierdzono 

nieprawidłowości. Z reguły były one związane z nieudostępnianiem kart mieszanin chemicznych 

bądź też substancji. Wydano 71 decyzji administracyjnych, w tym 5 decyzji przedłużających, 4 

umarzające, 3 upomnienia, 71 decyzji opłatowych na łączną kwotę około16 000 zł. Jeżeli chodzi o 

choroby zawodowe, do inspektora sanitarnego w 2024 roku wpłynęło 9 takich zgłoszeń. Ponadto 

stwierdzono dwie choroby zawodowe. Były to boreliozy u rolników. Wydano jedną decyzję o braku 

podstaw do stwierdzenia choroby zawodowej. Dotyczyła ona jednostki chorobowej-  zespół cieśni 

w obrębie nadgarstka. Jeżeli chodzi o środki zastępcze, dawniej zwane dopalaczami, na terenie 

Powiatu Kraśnickiego nie funkcjonują punkty stacjonarnie wprowadzające do obrotów takie 

substancje. Ponadto nie wpłynęły żadne zgłoszenia od podmiotów leczniczych, dotyczących 

podejrzenia lub zatrucia środkami zastępczymi. Odnotowano jeden taki przypadek, gdzie istniała 

możliwość wprowadzania do obrotu środków zastępczych, ale po przeprowadzeniu kontroli te 

wątpliwości zostały rozwiane. Jeżeli chodzi o azbest, w Powiecie Kraśnickim działa jeden 

przedsiębiorca, który prowadzi działalność w zakresie usuwania, zabezpieczenia, i transportu 

wyrobów z azbestu. Przeprowadzono jedną kontrolę, nie stwierdzono nieprawidłowości. Kolejną 

sekcją w strukturze inspekcji sanitarnej w Kraśniku tworzy sekcja higieny dzieci i młodzieży 

sprawująca nadzór nad placówkami oświatowo-wychowawczymi. W 2024 roku przeprowadziła ona 

222 kontrole tychże placówek. W wyniku przeprowadzonych czynności kontrolnych i w wyniku 

korespondencji z tymi ośrodkami mieliśmy Inspekcja sanitarna otrzymała informację dotycząca 

rozbudowy infrastruktury trzech szkół, która została zweryfikowana. Jedno przedszkole zostało 

przeniesione do budynku po generalnym remoncie, ma to związek z tym, że uczniom czy też 

przedszkolakom zapewniono w ten sposób komfortowe warunki nauczania i przebywania. W 2024 

roku odnotowano również placówki, wymagające podjęcia działań mających na celu poprawę 

oceny, poprawę stanu sanitarnego i dotyczyły one z reguły stanu sanitarno-technicznego ścian, 

sufitów, czy podłóg. Przeprowadzano również ocenę dostosowania mebli szkolnych, stolików i 

krzeseł do wymagań ergonomii, zgodnie z obowiązującymi normami. Skontrolowano 74 placówki, 

w których oceniano 1767 stanowisk. Przeprowadzono również działania w 7 placówkach, 13 

oddziałach i na 28 stanowiskach, w wyniku których stwierdzono meble niezgodne. W związku ze 

stwierdzonymi nieprawidłowościami wystosowano 6 wystąpień. Ponadto w jednej szkole 

odnotowano zły stan sanitarno-techniczny mebli w związku z tym wydano decyzję administracyjną. 

Jeżeli chodzi o certyfikaty na meble szkolne i sprzęt sportowy, to skontrolowano je w 80 

placówkach i stwierdzono, że wszystkie te placówki posiadały odpowiednie certyfikaty. Oceniono 

również obciążenie ciężarem tornistrów uczniów. W 19 placówkach oceniono 512 takich tornistrów. 

Waga 81 tornistrów w 16 szkołach przekroczyła 15% masy ciała poszczególnych uczniów. W 19 

placówkach waga 205 tornistrów mieściła się w przydziale akceptowalnym, czyli 10-15% masy 

ucznia. Natomiast w 226 przypadkach była zgodna z zaleceniami Głównego Inspektora Sanitarnego 

i nie przekroczyła 10%. masy ciała. W przypadku przekroczenia tejże wartości wystosowano 6 
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wystąpień. Ponadto dokonywano pomiaru temperatury w pomieszczeniach w okresie grzewczym, 

łącznie w 81 placówkach w 817 pomieszczeniach. Nieprawidłowości w tym zakresie nie 

stwierdzono. Przeprowadzano również ocenę zgodności oświetlenia sztucznego z wymogami. 

Oświetlenie niezgodne z polską normą stwierdzono w dwóch placówkach i na to zostały wydane 

decyzje administracyjne. Wyjaśniła, że sekcja higieny dzieci i młodzieży również sprawuje nadzór 

nad wypoczynkiem zarówno zimowym jak i letnim i w ramach tego przyprowadzono 8 kontroli 

wypoczynku zimowego. Nieprawidłowości nie stwierdzono. Z wypoczynku zimowego 

zorganizowanego na terenie Powiatu Kraśnickiego skorzystało ogółem 271 dzieci i młodzieży. W 

okresie wakacji natomiast przeprowadzono 13 kontroli wypoczynku letniego. Również nie 

stwierdzono nieprawidłowości. Z wypoczynku letniego skorzystało 417 osób. Jeżeli chodzi o 

„dzikie” miejsca wypoczynku, nie stwierdzono takich na terenie Powiatu Kraśnickiego. Powyższe 

dotyczy  wypoczynku zarówno w formie wyjazdowej, jak i w postaci tzw. półkolonii. Kolejna 

seskacja to Higiena komunalna. Pod nadzorem tejże sekcji jest 351 obiektów. W roku 

sprawozdawczym przeprowadzono 435 kontroli. Wydano 108 decyzji administracyjnych, z czego 

80 dotyczyło ekshumacji. Wydano 31 decyzji na urządzenia wodociągowe, 14 dotyczyło stanu 

sanitarno-technicznego, 5- braku przydatności wody do spożycia, 11 warunkowej przydatności 

wody do spożycia. 12 decyzji dotyczyło obiektów użyteczności publicznej, 1 decyzja dotyczyła 

zatwierdzenia systemu jakości prowadzonych badań, 5 decyzji dotyczyło stwierdzenia 

nieprawidłowości w zakresie skażenia instalacji ciepłej wody pałeczkami bakterii Legionella 

subspecies. Ponadto trzy decyzje dotyczyły jakości wody na pływalni, jedna decyzja wygaszała 

postępowanie i sześć decyzji dotyczyło przedłużenia wykonania zaleceń. Jeżeli chodzi o decyzje 

merytoryczne wydane w obiektach użyteczności publicznej, dotyczyły głównie poprawy stanu 

sanitarno-technicznego pomieszczeń, poprawy warunków przechowywania bielizny czystej, 

zapewnienia w gabinetach kosmetycznych prawidłowo zorganizowanego miejsca do mycia, 

dezynfekcji, sterylizacji narzędzi, przyborów używanych przy świadczeniu usług i do stosowania 

procedur zapewniających ochronę przed skażeniami, chorobami zakaźnymi. Natomiast jeżeli 

chodzi o decyzje wydawane na urządzenia wodociągowe, oprócz nakazu doprowadzenia jakości 

wody do wody zgodnej z przepisami prawa, dotyczyły one głównie poprawy stanu sanitarno-

technicznego urządzeń wodociągowych, takich jak np. odmalowanie armatury wodociągowej, 

włazów, pokryw zamykających szachty studzienne, pokryw na zbiornikach wyrównawczych, 

odmalowania ścian szachtów studziennych, drabinek zejściowych, kominków wentylacyjnych. 

Ponadto wystawiono 64 decyzje opłatowe na łączną kwotę ponad 18 000 zł- 29 za stwierdzone 

nieprawidłowości w obiektach użyteczności publicznej, 35 na urządzenia wodociągowe, za stan 

sanitarno-techniczny. Wydano oceny jakości wody, 300 ocen jakości wody, 11 obszarowych ocen, 

1 ocenę higieniczną na materiały i wyroby stosowane w procesach uzdatniania i dystrybucji wody. 

Nałożono 7 mandatów karnych na kwotę 900 zł. Kolejna sekcja- zapobiegawczy nadzór sanitarny. 

W związku z zawiadomieniem Inspektora Sanitarnego o zakończeniu budowy i zamiarze 

przystąpienia do użytkowania obiektu budowlanego, przeprowadzono 12 kontroli w trybie artykułu 

56 Prawa Budowlanego.  Dotyczyły one m.in. zakładu liofilizacji owoców, salonu kosmetycznego, 

fryzjerskiego, gastronomii, kebaba, hali magazynowej w zakresie recyklingu odpadów, były to 

trzykrotne zgłoszenia, gabinetu stomatologicznego, sklepu zielarsko-medycznego, szkoły 

podstawowej w Rudniku, składowiska odpadów niebezpiecznych o kodzie 170605 - dotyczy 

składowania azbestu i przedszkola publicznego w Wilkołazie. W związku z przeprowadzonymi 

kontrolami wydano 12 opinii pozytywnych. Ponadto przeprowadzono jedną kontrolę w innym 

trybie niż w trybie artykułu 56 Prawa Budowlanego i dotyczyła ona niepublicznego przedszkola 

terapeutycznego w Kraśniku. Poza tym Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kraśniku 
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wydał 32 stanowiska, pięć opinii dotyczących uzgodnień zakresu i stopnia szczegółowości 

prognozy, dwie opinie, postanowienia dotyczące zaopiniowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, trzynaście opinii o braku przeprowadzenia oceny oddziaływania 

na środowisko, jedną opinię o konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko. 

Dotyczyło to budowy budynku inwentarskiego obory dla bydła opasowego. Ponadto wydano dwie 

pozytywne opinie w sprawie uzgodnienia warunków realizacji przedsięwzięć, które dotyczyły 

budowy budynku inwentarskiego tuczarni do hodowli trzody chlewnej w systemie bezściółkowym. 

Ponadto wydano dwie opinie dotyczące uzgodnień dokumentacji projektowej, trzynaście decyzji 

opłatowych w związku z art. 56 Prawo budowlane, dwie decyzje dotyczące obiektów 

skontrolowanych jeszcze w grudniu 2023 roku. Jedną decyzję opłatową inną niż w trybie art. 56 

Prawo budowlane, dotyczącą  przedszkola terapeutycznego. Wydano 16 decyzji opłatowych łącznie 

na kwotę około 8 000 zł. W 2024 roku Inspektor uzgodnił dwa miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego. Zajął sześć stanowisk dotyczących wydania opinii, co do potrzeby 

przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko. Łącznie zajął 221 stanowisk 

w myśl art. 53 ust. 5 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Ostatnia sekcja, 

która ma nieco odmienny charakter działania, ponieważ stoi na straży propagowania zdrowego 

stylu życia, wysiłku fizycznego, zdrowego odżywiania, dbania o własne zdrowie, czyli ma za 

zadanie działanie prozdrowotne, nie kontrolne i restrykcyjne. To jest sekcja oświaty zdrowotnej i 

promocji zdrowia. Poinformowała, że w roku 2024 sekcja ta realizowała zadania wynikające z 

Krajowego Programu Ograniczenia Zdrowotnych Następstw Palenia Tytoniu w Polsce. 

Prowadzono edukację antytytoniową dzieci i rodziców w ramach programu pod nazwą Czyste 

Powietrze Wokół Nas. Przeprowadzono również Edukację dzieci i rodziców z klas czwartych 

szkoły podstawowej w ramach programu antytytoniowego Bieg Po Zdrowie. Kontynuowano 

edukację młodzieży szkół ponadpodstawowych, w ramach profilaktycznego programu w zakresie 

przeciwdziałania uzależnieniom od alkoholu, tytoniu i innych środków psychoaktywnych, w tym 

ARS, czyli Jak Dbać o Miłość, realizowanego w ramach szwajcarsko-polskiego programu 

współpracy. Realizowano kampanie antytytoniowe - Światowy dzień bez papierosa, czy Światowy 

dzień rzucania palenia. Systematycznie przeprowadzano monitoring w zakresie przestrzegania 

zapisów ustawy w ochronie zdrowia przed następstwami używania tytoniu i wyrobów tytoniowych 

w obiektach, które były kontrolowane. Ponadto Realizowano zadania PIS w zakresie kształtowania 

postaw i zachowań zdrowotnych młodzieży szkół podstawowych, dotyczących zbilansowanej diety 

i aktywności fizycznej w oparciu o założenia programu Trzymaj formę. Realizowano zadania w 

zakresie kształtowania postaw i zachowań zdrowotnych przedszkolaków, dotyczących 

zbilansowanej diety i aktywności fizycznej w oparciu o założenia programu – „Skąd się biorą 

produkty ekologiczne”. Realizowano programy profilaktyczne w zakresie kształtowania postaw 

prozdrowotnych związanych z ekspozycją na promieniowanie UV oraz ryzykownych zachowań 

związanych z WZW pod nazwą „Podstępne WZW” czy „Znamię! znam je?”, a także w związku z 

rakiem szyjki macicy. Wyjaśniła, że był to program przeznaczony dla uczniów szkół 

ponadpodstawowych wybierz życie pierwszy krok. Ponadto realizowano zadania EPIS wynikające 

z założeń harmonogramu realizacji Krajowego Programu Zapobiegania Zakażeniom HIV i 

zwalczania AIDS, opracowanego na lata 2022-2026. Przeprowadzono edukację młodzieży szkół 

ponadpodstawowych w ramach powiatowej olimpiady wiedzy o zdrowiu oraz kampanii 

edukacyjnej pod nazwą „Czerwona Kokardka”. Realizowano zadania w zakresie profilaktyki 

chorób i promocji zdrowia, wynikającej z zapisów ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej. 

Działania były inspirowane przez Światową Organizację Zdrowia, Komisję Europejską, a także 

wynikały z bieżących potrzeb zdrowotnych mieszkańców Powiatu Kraśnickiego. Prowadzone były 
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kampanie:. Światowy Dzień Zdrowia, Europejski Tydzień Szczepień, Europejski Dzień Wiedzy o 

Antybiotykach, Zdrowy i Bezpieczny Wypoczynek Letni i Zimowy, Zapobieganie Używania 

Środków Zastępczych, czyli dopalaczy, Profilaktyka Chorób Zakaźnych, Profilaktyka Chorób 

Odkleszczowych, zapobieganie zatruciom pokarmowym, grzybowym, przeprowadzono prelekcje 

dotyczące higieny osobistej, profilaktyki wszawicy, cyberuzależnień. Następnie Pani Dyrektor 

podziękowała za wzorową współpracę, jeżeli chodzi o prowadzone działania prozdrowotne  

i edukacyjne.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem informacji Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu zajmowała się Komisja 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, następnie poprosił Pana Henryka Flisa 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Pan Henryk Flis Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 14 maja 2025 roku zajmowała informacją o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu, która również przedstawiała Pani Inspektor, która 

bardzo szeroko omówiła zakres pracy Sanepidu, za co Pan Przewodniczący Komisji podziękował. 

Również na ręce Pani Inspektor złożył podziękowania pracownikom Sanepidu za opiekę sanitarną, 

a w szczególności za edukację prozdrowotną dla dzieci, młodzieży oraz dla rodziców.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem informacji Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu zajmowała się również 

Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego. Następnie poprosił Pana 

Marka Kołtuna Przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego poinformował, że w dniu 20 maja 2025 roku Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Publicznego zapoznała się z informacją o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 

powiatu i przyjęła tę informację. Dodał, że dziękuje za profilaktykę, wspólne konkursy ale także 

włączanie się Teamu Sanepid w marsze, w rajdy rowerowe organizowane przez Wydziały Starostwa 

Powiatowego w Kraśniku.  

 

Pan Przewodniczący Rady w imieniu Radnych Rady Powiatu w Kraśniku podziękował wszystkim 

pracownikom reprezentowanym przez Panią Inspektor. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Pan Radny Zbigniew Gawdzik poinformował, że w roku ubiegłym podczas omawiania tego tematu 

na sesji Rady Powiatu w Kraśniku, został przygotowany dokument zawierający 9 stron i zawierał 

praktycznie wszystkie informacje. Obecny dokument zawiera 44 strony i uważa, że idea 9 stron jak 

i 44 doskonale się obroniła. Następnie zapytał o historię z tym radonem w jednej ze szkół na terenie 

gminy urzędów, która miała miejsce w roku poprzednim. Jeśli chodzi o wykrywanie 

podwyższonego poziomu, czy pracownicy Sanepidu jadą na życzenie dyrekcji szkoły, czy też jest to 

standardowe zapytanie bądź punkt przy kontrolach prowadzonych w szkołach. Wyjaśnił, że  

w  tegorocznym raporcie nie ma informacji, żeby takie przypadki się zdarzały. W związku  

z powyższym Pan Radny zastanawia się, czy nie było w tym kierunku kontroli, czy też 

rzeczywiście kontrole były, ale nie stwierdzono takiego przypadku.  
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Pani Inspektor wyjaśniła, że temat radonu w ostatnim czasie jest takim top 10 na tapecie,  

w związku z tym wszystkie placówki będące pod nadzorem Sanepidu, chodzi głównie o placówki 

nauczania i np. zakłady pracy, których pomieszczenia znajdują się pod poziomem powierzchni bądź 

też na parterze, winny przeprowadzić takie badania. Na chwilę obecną jest to zalecenie, niemniej 

jednak jeżeli chodzi o placówki nauczania, to podczas kontroli przykładana jest duża waga i 

przedstawiciele tychże placówek współpracują z Sanepidem. Jeżeli chodzi o wskazany przypadek, 

to tylko jeden został stwierdzony na terenie Powiatu Kraśnickiego. Wyjaśniła, że na początku w 

trzech pomieszczeniach tejże szkoły stwierdzono przekroczenia. Norma wynosi około 300 bekereli, 

powyżej której już stwierdza się przekroczenie. Wówczas zastosowano działania mające na celu 

poprawę jakości. Dodała, że Sanepid utrzymywał ciągły kontakt z dyrekcją, z przedstawicielami 

samorządowymi i te działania zostały podjęte. Przyniosły one na tyle skutek, że kolejne badania 

pokazały, że tylko w jednym pomieszczeniu stwierdzono bardzo delikatne przekroczenie, na 

poziomie nieco ponad 300 bekereli. Wyjaśniła, że przeprowadzono również działania 

zapobiegawcze. Pomieszczenia w których odbywały się zajęcia lekcyjne zostały odizolowane i 

klasy, zostały umiejscowione w innych pomieszczeniach. W styczniu 2025 roku dokonano 

kolejnego, trzeciego pomiaru na podstawie którego stwierdzono, że wyniki są w normie, a więc 

działania podjęte przez dyrekcję szkoły zaowocowały tym, że obecnie nie odnotowuje się 

przekroczeń dopuszczalnego poziomu radonu na terenie Powiatu Kraśnickiego. Dodała, że cały 

czas sytuacja jest monitorowana, jak również przeprowadzane są badania.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że informacja Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu została przyjęta przez Radę Powiatu w 

Kraśniku. 

 

Punkt 5. Informacja Zarządu Powiatu o stanie infrastruktury oświatowej – potrzeby, 

planowane remonty i modernizacje. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że materiały zostały udostępnione w systemie eSesja, 

następnie poprosił panią Agnieszkę Drozd Kierownika Wydziału Edukacji i Sportu o ich 

przedstawienie. 

 

Pani Kierownik poinformowała, że informacja o stanie infrastruktury oświatowej została Państwu 

przedstawiona w trzech punktach. Punkt pierwszy to remonty i inwestycje wykonane w okresie od 

poprzedniej informacji do teraz. Punkt drugi to potrzeby w zakresie poprawy tej infrastruktury. 

Natomiast punkt trzeci to zebrane zalecenia z decyzji Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Kraśniku. Wyjaśniła, że zadania wykonane i potrzeby na przyszłość to informacje 

przygotowane przez dyrektorów jednostek oświatowych. Zadania wykonane i koszty ich realizacji 

opiewają na kwotę ponad 1 700 000 zł. Potrzeby to szacunkowa kwota ponad 14 000 000 zł, a te 

potrzeby to m.in. począwszy od remontów sal lekcyjnych, szatni, korytarzy, klatek schodowych, 

łazienek, kuchni, następnie zakupy wyposażenia sal lekcyjnych, materiałów do drobnych napraw, 

po wymianę instalacji elektrycznej w Zespole Szkół nr 3 w Kraśniku, ekspertyzy budowlane 

budynków i naprawy dachów w Zespole Szkół nr 3 w Kraśniku i Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Olbięcinie, modernizację boisk i wymianę ogrodzenia w Zespole Szkół nr 2 w 

Kraśniku, termomodernizację budynków Zespołu Szkół nr 3 w Kraśniku, aż po kapitalny remont 

oraz budowę nowej stołówki przy Zespole Szkół nr 3 w Kraśniku. Dodała, że szczegółowy wykaz 

znajduje się w udostępnionej informacji. Dyrektorzy ułożyli potrzeby według ważności. Jeśli zaś 
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chodzi o zalecenia Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kraśniku, to są na ten 

czas tylko dwa zalecenia, dotyczącą Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Olbięcinie i zostały 

już zrealizowane. Następnie poinformowała, że Inwestycje i remonty prowadzone w jednostkach 

oświatowych realizowane są w zależności od potrzeb i możliwości finansowych własnych oraz 

środków pozyskanych z innych źródeł. Obecnie realizowane projekty, jak również te zaplanowane 

do realizacji na obecny i przyszły rok, dofinansowane ze środków zewnętrznych: z Unii 

Europejskiej, ROPS, Polskiego Ładu czy PFRON, w bardzo zauważalny sposób wpłynął na 

poprawę stanu infrastruktury, jak również doposażenie szkół i placówek oświatowych, a tym 

samym przyczynił się do zwiększenia możliwości realizacji zadań dydaktycznych w jednostkach 

oświatowych.  

 

Pan Przewodniczący Rady poprosił Panią Ilonę Niezgodę Zastępcę Kierownika Wydziału 

Inwestycji o uzupełnienie informacji. 

 

Pani Ilona Niezgoda poinformowała, że  celem uzupełnienia tematyki związanej z inwestycjami 

infrastruktury oświatowej w zakresie zadań realizowanych w Zespole Szkół nr 1 w Kraśniku, 

dofinansowanych z Rządowego Funduszu Polski Ład, Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, 

Programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 dobudowane zostało skrzydło szkoły. 

Obecnie trwają roboty wykończeniowe w tej części obiektu. Dobudowana została również winda 

osobowa z toaletami dla osób z niepełnosprawnościami, jak również trwają prace wykończeniowe, 

jeśli chodzi o windę osobową, zakończone zostały roboty drogowe. Pozostają roboty kosmetyczne 

przy zieleni. W ramach tego obiektu dostosowywany jest również główny budynek szkoły do 

przepisów przeciwpożarowych. Planowany termin zakończenia tych wszystkich zadań to 

październik bieżącego roku. W zakresie zadania realizowanego w Zespole Szkół nr 2 w Kraśniku, 

realizowanego w oparciu o dofinansowanie z programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 

2021-2027, dobudowana została winda osobowa, zamontowany dźwig, natomiast obecnie trwają 

prace wykończeniowe wewnętrzne i zewnętrzne. Termin realizacji inwestycji zaplanowany jest w 

lipcu bieżącego roku. W zakresie zadania realizowanego w Zespole Szkół Specjalnych w Kraśniku, 

dofinansowanego z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, we wnętrzu obiektu wybudowana 

została winda osobowa, zamontowany dźwig, kontynuowane są roboty generalne modernizacji 

łazienek, celem dostosowania do osób z niepełnosprawnościami. Trwają roboty dotyczące 

instalacji systemu sygnalizacji pożarowej, których planowany termin realizacji zaplanowany jest na 

wrzesień bieżącego roku. W ramach zadań planowanych do rozpoczęcia realizacji, w ramach 

wniosku złożonego w lutym bieżącego roku do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych Powiat uzyskał informację o pozytywnej weryfikacji pod względem formalno-

prawnym i merytorycznym czterech wnioskowanych zadań. W tym, jeśli chodzi o placówki 

oświatowe, zostaną zrealizowane dwa zadana. W zakresie placówek oświatowych będzie to 

likwidacja barier w budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Kraśniku, która będzie obejmowała 

dostosowanie potrzeb osób ze szczególnymi potrzebami w zakresie korytarzy komunikacyjnych. 

Wyjaśniła, że zadanie będzie polegało na modernizacji nawierzchni podłogowych, na 

dostosowaniu drzwi wewnętrznych. Drugim zadaniem, jeśli chodzi o jednostki oświatowe, będzie 

likwidacja barier w budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Kraśniku, która będzie obejmowała 

dostosowanie korytarza komunikacyjnego przy małej hali, jak również modernizacja nawierzchni 

podłogowych. Kolejne zadanie planowane w Zespole Szkół nr 2 w Kraśniku, projekt 

dofinansowany z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Lublinie, polegało będzie na 

dostosowaniu głównej części budynku szkoły do obowiązujących wymagań przeciwpożarowych. 
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Jest to kontynuacja zadania, realizowanego w latach poprzednich oraz remont pomieszczeń 

budynku celem poprawy dostępności dla osób ze szczególnymi potrzebami. Wyjaśniła, że jest to 

dość duże zadanie, które będzie wymagało obszernego zakresu. Obecnie w ramach tego zadania 

przygotowywane jest postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na realizację robót 

budowlanych. W ramach ostatniego zadania planowanego w zakresie placówek oświatowych jest 

adaptacja pomieszczeń oraz doposażenie pracowni Zespołu Szkół nr 3 w Kraśniku do potrzeb 

kształcenia zawodowego. Projekt jest dofinansowany w ramach programu Fundusze Europejskie 

dla Lubelskiego 2021-2027. Celem jest podniesienie jakości kształcenia zawodowego oraz 

dostosowanie do potrzeb rynku pracy na terenie Powiatu Kraśnickiego poprzez realizację działań 

obejmujących: dostosowanie istniejących pomieszczeń budynku szkoły, w pracowni 

gastronomicznej do praktycznej nauki gastronomii, wyposażenie kompleksowe tej pracowni i 

doposażenie pozostałych 13 pracowników znajdujących się w części CKZ w tej placówce.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem informacji Zarządu Powiatu o stanie 

infrastruktury oświatowej – potrzeby, planowane remonty i modernizacje zajmowała się Komisja 

Infrastruktury Technicznej, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego . Następnie poprosił Pana 

Andrzeja Cieślę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.  

 

Pan Andrzej Cieśla Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego poinformował, że Komisja w dniu 19 maja 2025 roku przyjęła informację o stanie 

infrastruktury oświatowej – potrzeby, planowane remonty i modernizacje. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Sportu, Kultury i Promocji również 

pozytywnie zaopiniowała informację o stanie infrastruktury oświatowej – potrzeby, planowane 

remonty i modernizacje. 

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Pan Radny Damian Kowalski zwrócił uwagę na sytuację Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Olbięcinie. Wyjaśnił, że lista potrzeb tej placówki jasno wskazuje na pilną 

konieczność przeprowadzania szeregu remontów i inwestycji od napraw dachu przez modernizację 

kuchni i pracowni, po zapewnienie bezpiecznych dróg wewnętrznych. Łączny koszt zgłoszonych 

zadań przekracza 770 000 zł. Dodał, że nie są to wygurowane oczekiwania, a minimum potrzebne 

do zapewnienia godnych warunków uczniom wymagających szczególnej troski. Wyjaśnił, że z 

ubolewaniem musi stwierdzić, rozdział środków na infrastrukturę oświatową nie odbywa się 

obecnie w duchu rozważonego rozwoju. Widać wyraźne dysproporcje pomiędzy poszczególnymi 

placówkami, tam gdzie potrzeby są największe jak w Olbięcinie, środki są niewystarczające lub 

symboliczne. Nastepnie poprosił aby Radni Rady Powiatu w Kraśniku nie przymykali oczu na 

wykluczenie infrastrukturalne ośrodka w Olbięcinie. Pan Radny rozumie, że w Powiecie 

Kraśnickim funkcjonują dwie takie szkoły, jednak Pan Radny odnosi wrażenie, że jedna z nich jest 

celowo pomijana. Dodał, że  w związku z powyższym w dniu dzisiejszym złoży stosowną 

interpelację w tej sprawie. 

 

Punkt 6. Informacja o realizacji zadań statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz sytuacji finansowej SPZOZ w Kraśniku za 

2024 rok. 
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Pan Przewodniczący Rady poinformował, że materiały zostały udostępnione w systemie eSesja, 

następnie poprosił Panią Agnieszkę Dziewa, naczelną pielęgniarkę SP ZOZ w Kraśniku.  

 

Pani Agnieszka Dziewa poinformowała, że Pani Dyrektor SPZOZ w Kraśniku bardzo chciała 

osobiście przekazać informacje. Niemniej jednak od kilku miesięcy planowana była w Warszawie 

konferencja z udziałem Ministerstwa Zdrowia i Narodowego Funduszu Zdrowia, w związku z tym 

jej obecność w Warszawie spowodowała niemożność uczestniczenia w dzisiejszej sesji Rady 

Powiatu w Kraśniku. Następnie poinformowała, że w przedstawi informację o realizacji zadań 

statutowych. Wyjaśniła, że Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kraśniku jest 

podmiotem leczniczym, niebędącym przedsiębiorcą, posiadającym osobowość prawną. Podmiot 

działa na podstawie Statutu, Regulaminu Organizacyjnego oraz obowiązujących przepisów prawa, 

w szczególności na podstawie ustawy o działalności leczniczej. Zasadniczym celem działania 

SPZOZ w Kraśniku należącego do podmiotów leczniczych, realizujących usługi w całości 

finansowane lub dofinansowane ze środków NFZ, jest zaspokojenie w sposób ciągły i trwały 

potrzeb obywateli w zakresie ochrony zdrowia, w ramach gwarantowanych przez państwo 

świadczeń zdrowotnych. Zakład realizuje podstawowe i specjalistyczne świadczenia zdrowotne w 

rodzaju stacjonarne i całodobowe świadczenia zdrowotne szpitalne, stacjonarne i całodobowe 

świadczenia zdrowotne inne niż szpitalne oraz ambulatoryjne świadczenia zdrowotne, w tym 

świadczenia Nocnej i Świątecznej Opieki Zdrowotnej, uwzględniając potrzeby i oczekiwania 

pacjentów oraz ich bliskich. Zadania realizowane są w dwóch lokalizacjach, na ulicy Szopena 13 i 

Alei Niepodległości 25. W 2024 r. SPZOZ w Kraśniku realizował świadczenia opieki zdrowotnej na 

podstawie umów zawartych z Lubelskim Oddziałem Narodowego Funduszu Zdrowia, w zakresie 

leczenia szpitalnego, ambulatoryjnej opieki specjalistycznej, opieki paliatywnej i hospicyjnej, 

opieki psychiatrycznej i leczenia uzależnień, programów pilotażowych, programów zdrowotnych, 

świadczeń pielęgnacyjnych i opiekuńczych, rehabilitacji leczniczej, podstawowej opieki zdrowotnej. 

W 2024 roku w oddziałach szpitalnych leczono 12 192 pacjentów, co w przełożeniu na ilość 

osobodni stanowi 81 979. Średni pobyt pacjenta trwał 6,7 dnia. Średnie obłożenie łóżka w oddziale 

wynosiło 299,2 dnia a wskaźnik wykorzystania łóżek w oddziałach stanowi 82%. Szpitalny Oddział 

Ratunkowy udzielił pomocy 17 625 pacjentom. Ze świadczeń Nocnej i Świątecznej Opieki 

Zdrowotnej skorzystało 8 265 pacjentów. W Ambulatoryjnej Opiece Specjalistycznej udzielono 110 

207 porad. Liczba porodów, jakie odbyły się w kraśnickim szpitalu wyniosła 246. W 2024 roku w 

ramach ryczałtu podstawowego szpitalnego zabezpieczenia szpital wykonał 103% wartości 

planowanych, natomiast w ramach pozostałych umów 102%. Sprawozdanie finansowe jednostki za 

rok 2024 obejmuje: po pierwsze wprowadzenie do sprawozdania, po drugie bilans sporządzony na 

31 grudnia 2024 roku, zamykający się po stronie aktywów i pasywów sumą bilansową 89 

368 012,03 zł. Rachunek zysków i strat za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku wykazujący 

zysk netto w wysokości 8 424 363,14 zł. Zestawienie zmian w funduszu własnym za okres od 1 

stycznia do 31 grudnia 2024 roku wykazujące zwiększenie funduszu własnego o kwotę 8 424 

363,14 zł. Rachunek przepływów pieniężnych wykazujący zwiększenie stanu środków pieniężnych 

w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku o kwotę 6 882 147,81 zł oraz dodatkowe 

informacje i objaśnienia. Sprawozdanie finansowe za rok 2024 zostało zbadane przez Biuro 

Audytorskie Wojciech Sadowski, 2023 Lublin, ulica Szopena 24/ 17. Podmiot uprawniony do 

badania sprawozdania finansowego za rok 2024 został wybrany przez Radę Powiatu w Kraśniku na 

podstawie uchwały nr 761/ 2024 z dnia 27 listopada 2024 roku. Badanie sprawozdania finansowego 

za rok 2024 przeprowadzone zostało na podstawie umowy z dnia 17 grudnia 2024 roku zawartej 
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pomiędzy Samodzielnym Publicznym Zakładem Opieki Zdrowotnej w Kraśniku, a Wojciechem 

Sadowskim prowadzącym działalność gospodarczą pod nazwą Biuro Audytorskie Wojciech 

Sadowski z siedzibą w Lublinie, ulica Szopena 24/17. Podmiot uprawniony do badania sprawozdań 

finansowych Wojciech Sadowski Biuro Audytorskie z siedzibą w Lublinie jest wpisany na listę firm 

audytorskich prowadzoną przez Krajową Radę Biegłych Rewidentów pod numerem 1723. 

Kluczowym biegłym rewidentem odpowiedzialnym za badanie jest Wojciech Sadowski wpisany do 

rejestru prowadzonego przez Krajową Radę Biegłych Rewidentów pod numerem 3527. Zdaniem 

biegłego rewidenta zbadane sprawozdanie finansowe: po pierwsze przedstawia rzetelny i jasny 

obraz sytuacji majątkowej i finansowej zakładu na dzień 31 grudnia 2024 roku oraz jego wyniku 

finansowego i przepływów pieniężnych za rok obrotowy, zakończony w tym dniu zgodnie z 

mającymi zastosowanie przepisami ustawy z dnia 29 września 1994 r. o rachunkowości oraz 

przyjętą zasadą polityki rachunkowości. Po drugie, jest zgodny co do formy i treści 

zobowiązującymi zakład przepisami prawa oraz Statutem zakładu. Po trzecie, zostało sporządzone 

na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych, zgodnie z przepisami rozdziału 

drugiego ustawy o rachunkowości. Jednocześnie biegły rewident zwraca uwagę, że zakład w roku 

2024 osiągnął zysk w wysokości 8 424 363,14 zł. Jednak na koniec roku 2024 niepokryta strata za 

lata poprzednie wynosi 54 501 799,95 zł, co zdaniem Biura Audytorskiego ma istotne znaczenie dla 

utrzymania płynności finansowej zakładu. Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej nie 

jest jednostką nastawioną na osiągnięcie zysku. Celem tego podmiotu należącego do kategorii 

jednostek sektora finansów publicznych, jest równoważenie kosztów przychodami. Zakład 

utrzymuje się niemal wyłącznie z realizacji świadczeń zdrowotnych, wykonywanych na rzecz osób 

objętych powszechnym ubezpieczeniem zdrowotnym w ramach realizacji umów o udzielanie 

świadczeń opieki zdrowotnej, zawartych z Lubelskim Oddziałem Wojewódzkim Narodowego 

Funduszu Zdrowia w Lublinie. Miesięczny przychód z tego tytułu w 2024 roku wyniósł 12 200 000 

zł. Z tych środków zakład pokrywa koszty osobowe osób zatrudnionych w ramach stosunku pracy, 

umów cywilnoprawnych i podwykonawstwa medycznego, stanowiące 77% kosztów działalności 

operacyjnej oraz pokrywa pozostałe zobowiązania z tytułu dostaw dóbr i usług, zwłaszcza z tytułu 

dostaw mediów, leków, materiałów medycznych i innych niezbędnych do udzielania świadczeń 

zdrowotnych, stanowiące 23% kosztów działalności operacyjnej. Średnie koszty działalności 

operacyjnej w roku 2024 wynosiły 11 300 000 zł. SPZOZ w Kraśniku na dzień 31 grudnia 2024 

roku wykazał zysk netto wysokości 8 400 000zł. Przyczyną znaczącej poprawy wyniku 

finansowego w 2024 roku był dużo mniejszy przyrost kosztów w stosunku do przyrostu 

przychodów. Przychody w 2024 roku wzrosły o 21 300 000 zł, to jest o 17,1%. To spowodowane 

było zwiększeniem przychodów w 2024 roku, na które znacząco wpływ miało wypracowanie w 

2023 roku 113% kontraktów z NFZ w umowie ryczałtowej, pojawienie się nowych programów, 

takich jak Dobry Posiłek, zapłata 50% wykonanych świadczeń ponadlimitowych w ryczałcie oraz 

wypłata wykonanych ponad limit umów świadczeń zdrowotnych w umowach pozaryczałtowych w 

przedziale 50-100% w zależności od zakresu świadczeń. Natomiast koszty wzrosły o 10 800 000 zł, 

to jest o 8,5% w stosunku do roku 2023. Wartość zobowiązań długoterminowych na koniec 2024 

roku, w porównaniu do stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku zmniejszyła się o 3 200 000 zł, to jest 

o 17,2%. Co było spowodowane spłatą kredytów i pożyczek oraz zmniejszeniem się zobowiązań z 

tytułu użytkowania gruntów na cele nierolnicze, to jest lądowisko. Zobowiązania 

krótkoterminowebez funduszy specjalnych na dzień 31 grudnia 2024 roku było niższe o 4 800 000 

zł, to jest o 18%, niż na koniec 2023 roku. Zostało to spowodowane przede wszystkim 

zmniejszeniem się zobowiązań z tytułu kredytu w rachunku bieżącym oraz zmniejszeniem się 

zobowiązań z tytułu dostaw dóbr i usług. Zobowiązania z tytułu kredytu w rachunku bieżącym 
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zmniejszyły się o 2 700 000 zł, to jest o 100% a zobowiązania z tytułu dostaw, dóbr i usług 

zmniejszyły się o 3 300 000 zł, czyli o 28,2% w stosunku do końca 2023 roku. Zobowiązania z 

tytułu dostaw i usług wraz z odsetkami na 31 grudnia 2024 roku wyniosły 8 500 000 zł, w tym 

wymagalne 29 000 zł. Wartość zobowiązań wymagalnych SPZOZ w Kraśniku na dzień 31 grudnia 

2024 roku w stosunku do końca roku 2023 zmniejszyło się o 4 600 000 zł, to jest o 99,4%. Z 

przedstawionej informacji dotyczącej sytuacji finansowej oraz realizacji zadań statutowych za rok 

2024 wynika, że w SPZOZ wprowadzone są szerokie działania mające na celu zabezpieczenie 

ciągłości działalności szpitala, udzielania świadczeń zdrowotnych na wysokim poziomie przez 

wykwalifikowany personel medyczny, zapewnienia płynności finansowej, poprawę obecnej 

infrastruktury wpływającej na komfort pobytu pacjentów oraz na warunki pracy personelu. 

Prowadzone działania przynoszą już zauważalne efekty, czego dowodem jest m.in. ilość 

wykonywanych świadczeń zdrowotnych oraz dodatkowy wynik finansowy zakładu za 2024 rok. 

Należy jednak zauważyć, że pomimo dodatniego wyniku finansowego za 2024 sytuacja finansowa 

zakładu jest w dalszym ciągu niezadowalająca. Wynika to z faktu niebilansowania się działalności 

zakładu w latach poprzednich. Niepokryta strata za lata ubiegłe na dzień 31 grudnia 2024 roku 

wynosi 54 500 000 zł i suma straty przekracza wartość funduszy własnych o kwotę 30 100 000 zł. 

Fundusze własne mają wartość ujemną, nie finansują więc majątku jednostki. Ma to istotny wpływ 

na utrzymanie płynności finansowej zakładu. W związku z osiągnięciem dodatniego wyniku 

finansowego za 2024 rok zakład proponuje przeznaczenie zysku netto w kwocie 8 424 363,14 zł na 

pokrycie strat z lat ubiegłych.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem informacji o realizacji zadań 

statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz 

sytuacji finansowej SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok. Następnie poprosił Pana Marka Kołtuna 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego poinformował, że w dniu 20 maja Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Publicznego zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym SP ZOZ w Kraśniku i 

to sprawozdanie przyjęła. Dodał, że była to okazja do długiej dyskusji z Panią Dyrektor, która 

podkreślała zaangażowanie wszystkich pracowników. Dodał, że Członkowie Komisji również 

przyłączyli się do podziękowań dla całego zespołu, który złożył się na ten mały sukces, ponieważ 

daleko jeszcze do hura optymizmu. Wyjaśnił, że Pani Dyrektor skromnie wszystko scedowała na 

swoich pracowników ale należy również podkreślić zaangażowanie i wielkie serce dyrektorów, 

właśnie w to, co przełożyło się później na taki wynik finansowy.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem informacji o realizacji zadań 

statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz 

sytuacji finansowej SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok zajmowała się również Komisja Budżetowa. 

Następnie poprosił Pana Eugeniusza Pelaka Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.  

 

Pan Eugeniusz Pelak Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że Komisja zajmowała 

się sprawozdaniem finansowym   

biegłego rewidenta, które następnie przyjęła. Dodał, że Komisja wyrażała również swoje uznanie 

dla pracy dyrekcji szpitala, lekarzy, personelu średniego, innych pracowników SPZOZ w Kraśniku. 

Komisja zauważa również,  że przez ten ostatni czas zaczyna się ta sytuacja szpitala zmieniać na 
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lepsze. Wyjaśnił, że Komisja wierzy, że taka sytuacja będzie utrzymywała się w dłuższym okresie 

czasu. Dodał, że Pani dyrektor wspominała o problemach, które rozpoczną się od lipca i będą 

związane z kolejnymi podwyżkami, które na pewno będą miały wpływ na sytuację finansową 

szpitala.  

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Pan Starosta poinformował, że korzystając z okazji  na ręce Pani Agnieszki Dziewa przekazał Pani 

Dyrektor i Panu Zastępcy Dyrektora oraz całemu personelowi podziękowania za włożony wysiłek i 

uzyskanie tak dobrego wyniku. Dodał, że wiadomym jest, że bez działań systemowych, które 

muszą być przeprowadzone na szczeblu rządowym, nie stworzy się korzystnych warunków do 

funkcjonowania szpitali. Pan Starosta rozumie, że Pani Dyrektor musiała pojechać na konferencję, 

ponieważ na tych konferencjach jest wykonywana ciężka praca i wypracowywanie nowych zasad 

współpracy z rządem i zarządzającymi szpitalami. Pan Starosta wyjaśnił, że ma nadzieję, że nowe 

warunki, nowe zasady zostaną w końcu wypracowane. Dodał, że niektóre pomysły są naprawdę 

dobre. Następnie poprosił o przekazanie podziękowań  od Radnych Rady Powiatu w Kraśniku 

podziękowania za wszystkie działania, które przynoszą efekty. Tak jak w sprawozdaniu została 

wskazane, od roku 2008 rok 2004 jest piątym rokiem, w którym nie było straty, a tak przez 12 lat 

były straty. Pan Starosta mam nadzieję, że ta dobra pasa będzie trwała i kraśnicki szpital będzie 

dalej funkcjonował.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Powiatu w Kraśniku  

zapoznała się z informacją o realizacji zadań statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Kraśniku oraz z sytuacją finansową SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok.  

 

Pani Agnieszka Dziewa podziękowała za ciepłe słowa. Dodała, że jest jej bardzo miło, że obecnie 

może przekazać dobre informacje dotyczące szpitala.  

 

Punkt 7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że materiały zostały udostępnione w systemie eSesja, jak 

również zostały szeroko omówione w poprzednim punkcie. Następnie zapytał czy Radni Rady 

Powiatu w Kraśniku potrzebują dodatkowych wyjaśnień na ten temat. 

 

Brak głosów. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że opiniowaniem sprawozdania finansowego SPZOZ 

w Kraśniku za 2024 rok zajmowała się Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego. Następnie poprosił Pana Marka Kołtuna Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 

opinii. 

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego poinformował, że w dniu wczorajszym Komisja zatwierdziła sprawozdanie finansowe 

SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok. 
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Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem sprawozdania finansowego SPZOZ w 

Kraśniku za 2024 rok zajmowała również Komisja Budżetowa, Następnie poprosił Pana Eugeniusz 

Pelaka Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Pan Eugeniusz Pelak Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie finansowe SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok. 

  

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji poinformował, że 

Rada Powiatu w Kraśniku zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym SPZOZ w Kraśniku za 

2024 rok. 

 

Przerwa  

 

Po przerwie 

 

Punkt 7. Podjęcie uchwał:  

 

a) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ w Kraśniku za rok 2024. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został udostępniony w systemie 

eSesja, jak również sprawozdanie finansowe SPZOZ w Kraśniku zostało omówione w poprzednim 

punkcie. Następnie poprosił Pana Eugeniusza Pelaka Przewodniczącego Komisji Budżetowej  

o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego SPZOZ w Kraśniku za rok 2024. 

 

Pan Eugeniusz Pelak Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu wczorajszym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego  SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ w Kraśniku za rok 2024 zajmowała się również 

Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego. Następnie poprosił Pana 

Marka Kołtuna o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu wczorajszym pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ  

w Kraśniku za rok 2024. 

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ w 

Kraśniku za rok 2024. 

 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ w Kraśniku za 2024 rok.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew Dżugaj, Henryk Flis, 

Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Paweł Kudrel, Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia 

Piętal, Andrzej Rolla 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Krzysztof Babisz, Damian Kowalski, Karol Rychlewski, Mariusz Socha, Stefan Stachula, Józef 

Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 6 głosach „wstrzymuję się” Rada Powiatu w 

Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ w Kraśniku 

za 2024 rok.  

 

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2025 został udostępniony w systemie eSesja. Następnie poprosił Panią Iwonę 

Szymańską Skarbnika Powiatu o jego przedstawienie.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że dochody budżetu powiatu  zwiększają się o kwotę 244 827,86 zł  

i wynoszą 225 736 186,60 zł, w tym dochody bieżące wynoszą 194 754 280,71 zł, dochody 

majątkowe  wynoszą 30  981 905,89 zł. Wydatki budżetu powiatu zwiększają się o kwotę 244 

827,86 zł  i wynoszą 234 944 413,35 zł, w tym wydatki bieżące wynoszą 190 002 553,45 zł, 

wydatki majątkowe wynoszą 44 941 859,90 zł. Następnie Pani Skarbnik przedstawiła dochody: 

 

➢ Dział 750 – Administracja publiczna, Rozdział 75020 – Starostwa powiatowe zwiększenie 

dochodów bieżących o kwotę 40 000,00 zł, pozostałe dochody oraz rozliczenia z lat 

ubiegłych. 

➢ Dział 852 – Pomoc Społeczna, Rozdział 85295 – Pozostała działalność,  zwiększenie 

dochodów bieżących o kwotę 204 827,86 zł, projekt „Stawiamy na Rodzinę” 

 

Jeżeli chodzi o wydatki, przedstawiają się następująco:                  

➢ Dział 852 – Pomoc Społeczna, Rozdział 85295 – Pozostała działalność, zwiększenie  

wydatków bieżących o kwotę 212 827,86 zł, nowy projekt „Stawiamy na Rodzinę”, 

realizacja PCPR, środki na wkład własny w wysokości 8 000,00 zł przeniesione z rozdziału 

85508 – Rodziny zastępcze. 

➢ Dział 855 – Rodzina, Rozdział 85510 – Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych, 

zwiększenie  wydatków majątkowych o kwotę 40 000,00 zł, nowe zadanie „Zakup obiektów 

małej architektury elementów placu zabaw na potrzeby Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej Nr 1 i Nr 2 w Kraśniku” 
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➢ Dział 900 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami, Rozdział 90019 – Wpływy i wydatki 

związane z gromadzeniem środków z opłat za korzystanie ze środowiska, zmniejszenie 

wydatków bieżących o kwotę 40 000,00 zł, z przeznaczeniem na wydatki majątkowe, nowe 

zadanie „Zakup sprzętu na potrzeby Zarządu Dróg Powiatowych”. 

 

Pani Skarbnik następnie przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2025. Wyjaśniła, że autopoprawka dotyczy zwiększenia dochodów oraz 

wydatków majątkowych w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.pożarowa, Rozdział 

75411 – KPPSP, o kwotę 180 000,00 zł, środki z Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej 

na zadanie „Dostawa jednej sztuki samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla KPPSP w 

Kraśniku”.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2025 zajmowała się Komisja Budżetowa, następnie poprosił Pana 

Eugeniusza Pelaka Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.  

 

Pan Eugeniusz Pelak Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu wczorajszym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2025.  

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 wraz z 

autopoprawką.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 19 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „ wstrzymuje się Rada Powiatu  

w Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 wraz z 

autopoprawką.  

 

c) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został udostępniony w systemie 

eSesja, Następnie poprosił Panią Iwonę Szymańską Skarbnika Powiatu o jego przestawienie.  
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Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej dotyczą: 

1) Załącznika Nr 1 „Prognoza kwoty długu” i polegają na zwiększeniu kwoty dochodów  

w 2025 roku o kwotę 378 023,01 zł do kwoty 225 736 186,60 zł, w tym dochody bieżące 

zwiększyły się o kwotę 378 023,01 zł  i wynoszą 194 754 280,71 zł. Dochody majątkowe 

nie uległy zmianie  i wynoszą 30 981 905,89 zł. 

Wydatki  w roku 2025 zwiększyły się o kwotę 378 023,01 zł do kwoty 234 944 413,35 zł,                

w tym wydatki bieżące zwiększyły się o kwotę 298 023,01 zł i wynoszą 190 002 553,45 zł.  

Wydatki majątkowe zwiększyły się o kwotę 80 000,00 zł i wynoszą  44 941 859,90 zł. 

Dochody oraz wydatki 2026 roku zostały zwiększone o 373 942,03 oraz w 2027 roku                        

o 121 117,61 zł, projekt „Stawiamy na Rodzinę”  

  

2) Załącznika Nr 2 „Przedsięwzięcia”: 

Zadanie  „Stawiamy na Rodzinę”, nowe przedsięwzięcie, limit wydatków  roku 2025 kwota 

212 827,86 zł, limit roku 2026 – 395 742,03 zł, limit roku 2027 – 129 117,61 zł. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej zajmowała się Komisja Budżetowa, następnie poprosił Pana 

Eugeniusza Pelaka Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.  

 

Pan Eugeniusz Pelak  Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji zapytał kto jest za 

podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 19 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się” Rada Powiatu  

w Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

d) w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych 
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prowadzonych przez Powiat Kraśnicki, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych  

i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu prowadzonych przez inne organy 

prowadzące 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został udostępniony w systemie  

eSesja, następnie poprosił Panią Agnieszkę Drozd Kierownika Wydziału Edukacji i Sportu o jego 

przedstawienie.  

 

Pani Kierownik poinformowała, że konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika z potrzeby 

aktualizacji planu sieci szkół prowadzonych przez Powiat Kraśnicki od 1 września 2025 roku, w 

związku z likwidacją z dniem 31 sierpnia 2025 roku Liceów Ogólnokształcących dla Dorosłych nr 

1 i nr 2 w Kraśniku, Szkół Policealnych nr 1 i nr 2 w Kraśniku, Liceum Ogólnokształcącego w 

Annopolu, Szkoły Policealnej w Annopolu i Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 

Annopolu. Wyjaśniła, że Lubelski Kurator Oświaty pozytywnie zaopiniował plan sieci publiczny 

szkół ponadpodstawowych oraz specjalnych, mających siedzibę na obszarze Powiatu Kraśnickiego, 

od dnia 1 września, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych oraz specjalnych prowadzonych 

przez inne organy niż Powiat Kraśnicki, stanowiący załącznik do niniejszego projektu uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Sportu, Kultury i Promocji 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych prowadzonych przez Powiat Kraśnicki, z 

uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

prowadzonych przez inne organy prowadzące. Następnie otworzył dyskusje. Wobec braku głosów 

dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych prowadzonych przez Powiat Kraśnicki, z 

uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

prowadzonych przez inne organy prowadzące. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych 

prowadzonych przez Powiat Kraśnicki, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych i specjalnych 

mających siedzibę na obszarze powiatu prowadzonych przez inne organy prowadzące.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Józef Wojtaszek 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 
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Przy 19 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się” Rada Powiatu w 

Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych 

oraz szkół specjalnych prowadzonych przez Powiat Kraśnicki, z uwzględnieniem szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu prowadzonych przez 

inne organy prowadzące.  

e) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat Kraśnicki nieruchomości  

w drodze darowizny. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został udostępniony w systemie 

eSesja, następnie poprosił Panią Renatę Kuś Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

o jego przedstawienie. 

Pani Kierownik poinformowała, że  projekt uchwały dotyczy nabycia przez Powiat Kraśnicki prawa 

własności do działek położonych w Szastarce oznaczonych numerami 767/4 o powierzchni 741 m2 

i 767/9 o powierzchni 77 arów 87 m2, zajętych pod drogę nr 2737L o przebiegu Słodków II – 

Szastarka - stacja kolejowa - Szastarka, na co zgodę z zarządzeniem nr 7 z dnia 5 lutego wyraził 

Wojewoda Lubelski. Wyjaśniła, że te nieruchomości stanowią własność Skarbu Państwa, a znajdują 

się w użytkowaniu wieczystym Powiatu Kraśnickiego. W związku z tym, że Powiat Kraśnicki 

dysponuje już prawem użytkowania wieczystego do tej nieruchomości, poprosiła o wprowadzenie 

autopoprawki polegającej na tym, żeby w paragrafie 1 ust. 1 wers 2 po słowie „darowizny”  

o powierzchni 0,0 741H i numer 767 przez 9 o powierzchni 0,7787H, dla której Sąd Rejonowy  

w Kraśniku V Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą numer LU1K/800100674/6.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że opiniowaniem projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat Kraśnicki nieruchomości  w drodze darowizny 

zajmowała się Komisja Infrastruktury Technicznej, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, następnie 

poprosił Pana Andrzeja Cieślę Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii. 

Pan Andrzej Cieśla Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 19 maja 2025 roku pozytywnie 

zaopiniowała projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat 

Kraśnicki nieruchomości  w drodze darowizny.  

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku głosów dyskusji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat 

Kraśnicki nieruchomości  w drodze darowizny wraz z autopoprawką. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat Kraśnicki nieruchomości  

w drodze darowizny.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 19 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się” Rada Powiatu w 

Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat 

Kraśnicki nieruchomości w drodze darowizny wraz z autopoprawką.  

 

f) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie 

jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego” 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. 

Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie 

powiatu kraśnickiego” został rozdany Państwu Radnym na początku sesji. Następnie poinformował, 

że przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na początku sesji przez Panią Dyrektor Anetę 

Chęcińską – Baran Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy Typu C, D. Zapytał czy 

istnieje potrzeba ponownego jego omówiona. Przy braku głosów, Pan Przewodniczący Rady 

odczytał projekt uchwały, następnie poinformował, że opiniowaniem projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi 

społeczne na terenie powiatu kraśnickiego” zajmowała się Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Publicznego. Następnie poprosił Pana Marka Kołtuna Przewodniczącego Komisji o 

przedstawienie opinii.  

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Publicznego poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dnu 20 maja 2025 roku pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”. 

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec Braku głosów dyskusji poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – 

usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Marek Kołtun, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, 

Agnieszka Lenart, Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz 

Socha, Stefan Stachula, Józef Wojtaszek 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 19 głosach „za”, braku głosów” przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się” Rada Powiatu w 

Kraśniku podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”.  

 

g) w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej 

uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców 

na terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie władze 

nowych przepisów regulujących migrację i ustanawiających wspólny system azylowy na 

szczeblu UE  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w przedmiocie pozostawienia bez 

rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku 

wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców na terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz 

sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie władze nowych przepisów regulujących migrację i 

ustanawiających wspólny system azylowy na szczeblu UE został rozdany Państwu Radnym na 

początku sesji. Następnie poprosił Pana Tadeusza Dziurdę Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji o przedstawienie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Pan Tadeusz Dziurda Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że  w dniu 

2 kwietnia do Biura Rady Starostwa Powiatowego w Kraśniku wpłynęła petycja podpisana przez 

jedną osobę ale z treści petycji wynika, że jest ona złożona w imieniu wszystkich mieszkańców 

Powiatu Kraśnickiego. W związku z tym, że nie spełnia to wymogów formalnych, ponieważ nie 

podano imion, nazwisk, jak również adresów wnoszących petycję. W związku z tym Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji uznała, że petycję należy pozostawić bez rozpatrzenia.   

 

Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 

Pan Radny Marek Kołtun poinformował, że radni poznali tytuł ale uważa, że jest to ślizganie po 

wierzchu, jeśli chodzi o zagadnienie. Dodał, że jeżeli ktoś złożył petycje w imieniu mieszkańców 

Powiatu Kraśnickiego a Pan Radny jest mieszkańcem, to chciałby znać argumentację, chciałby 

wiedzieć coś więcej, co w tym dokumencie jest. Wyjaśnił, że petycja z przyczyn formalnych nie 

będzie procedowana, natomiast Pan Radny chciałby znać treść tego dokumentu. Ponadto uważa, że 

mieszkańcy Powiatu Kraśnickiego, którzy obserwują sesję, mają prawo, żeby poznać przynajmniej 

najważniejsze argumenty, które wnoszący tę petycję tam zapisał.  
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Pan Tadeusz Dziurda Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że jeżeli 

istnieje taka potrzeba odczyta treść petycji, natomiast stanowisko komisji jest już znane i w tej 

chwili chyba nie ma sensu, żeby tę procedurę przedłużać. Uważa, że przedmiotową petycję należy 

przesłać wszystkim radnym, ponieważ niektóre jej zapisy jak najbardziej są zasadne, ale nie może 

zostać rozpatrzona ze względów formalnych. Wyjaśnił, że obsługa prawna jednoznacznie wskazuje, 

że gdyby do petycji została załączona lista mieszkańców, wtedy petycja byłaby procedowana. 

Mieszkańcy nie zostali wskazani. Pan Radny podejrzewa, że ta petycja wróci, zostaną mieszkańcy 

wskazani literalnie i to będzie wszystko w porządku. Dodał, że nie może być tak, że wnoszący 

petycje uzurpuje sobie prawo do wypowiadania się w imieniu wszystkich mieszkańców Powiatu 

Kraśnickiego. Dodał, że spodziewa się, że zostanie ona ponowiona i wtedy szczegółowo będzie 

omówiona. Wyjaśnił, że jak wcześniej mówił petycję należy rozesłać radnym Rady Powiatu w 

Kraśniku, nie mieszkańcom, ponieważ  petycja wpłynęła do Rady Powiatu, a nie do mieszkańców. 

 

Pan Radny Marek Kołtun poinformował, że również jest zdania, że petycja wróci do Rady Powiatu 

w Kraśniku, dlatego Pan Radny chciałby mieć jakiś ogląd i zdanie dotyczące właśnie tego, czy 

ewentualnie przyłączyć się do tej petycji czy nie. Dodał, nie przekonuje go kwestia, że petycja 

została skierowana do Rady Powiatu w Kraśniku Pan Radny Jest zdania, że została wystosowana w 

imieniu mieszkańców powiatu i mieszkańcy powiatu powinni się do tego w pewien sposób 

ustosunkować. Dodał ,że jeżeli jest problem z odczytanie petycji, to Pan Radny chętnie ją 

zaprezentuje. 

 

Pan Radny Zbigniew Gawdzik poinformował, że zaproponował kontynuację myśli 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pana Tadeusza Dziurdy i również uważa, że 

radni powinni otrzymać treść petycji na swoją pocztę elektroniczną,  tak jak to było w zwyczaju 

wcześniej. Dodał, że pełniąc funkcję Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, jeżeli 

to były rzeczy tak oczywiste, nie do końca, można powiedzieć strawne, to treść petycji nie była 

odczytywana. Jeżeli padnie na sesji informacja, że Radni otrzymają na swoje konta tą petycję, to 

wówczas zainteresowany mieszkaniec z pewnością do radnego trafi i zapozna się z jej treścią.  

 

Pan Radny Tadeusz Dziurda przekazał Panu Radnemu Markowi Kołtunowi treść petycji. 

 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały, następnie poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej 

uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców na 

terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie władze nowych 

przepisów regulujących migrację i ustanawiających wspólny system azylowy na szczeblu UE.  

 

Głosowano w sprawie: 

w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia intencyjnej uchwały 

przez Radę Powiatu w Kraśniku wyrażającej sprzeciw wobec relokacji uchodźców na terenie 

Rzeczpospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie władze nowych przepisów 

regulujących migrację i ustanawiających wspólny system azylowy na szczeblu UE. 

  

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Krzysztof Babisz, Andrzej Cieśla, Jacek Dubiel, Edyta Dudzińska, Tadeusz Dziurda, Zbigniew 

Dżugaj, Henryk Flis, Zbigniew Gawdzik, Damian Kowalski, Paweł Kudrel, Agnieszka Lenart, 

Eugeniusz Pelak, Sylwia Piętal, Andrzej Rolla, Karol Rychlewski, Mariusz Socha, Stefan Stachula, 

Józef Wojtaszek 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Kołtun 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Skórski, Michał Stawiarski 

 

Przy 18 głosach „za”, braku głosów „przeciw i 1 głosie „wstrzymuję się” Rada Powiatu w Kraśniku 

podjęła uchwałę w przedmiocie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji w sprawie przyjęcia 

intencyjnej uchwały przez Radę Powiatu w Kraśniku wyrażającej sprzeciw wobec relokacji 

uchodźców na terenie Rzeczpospolitej Polskiej oraz sprzeciwiającej się przyjęciu przez polskie 

władze nowych przepisów regulujących migrację i ustanawiających wspólny system azylowy na 

szczeblu UE. 

 

Punkt 9. Sprawy bieżące.  

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

 

Pan Radny Stefan Stachula poinformował, że występuje w imieniu Pani Sołtys oraz mieszkańców 

Huty, gminy Annopol, mieszkających przy drodze powiatowej 2708L, którzy zwracają się do Rady 

Powiatu w Kraśniku za pośrednictwem Pana Radnego, które nie posiada wiedzy, dotyczącej 

łączności telefonicznej. Wyjaśnił, że mieszkańcy proszą o  uzupełnienie ubytków w drodze, na 

odcinku  długości 800 metrowy odcinek. Dodał, że zima skończyła się i należy te ubytki jak 

najszybciej uzupełnić. Wyjaśnił, że również na terenie gminy w drodze utwardzanej za 

miejscowością Huta występują ubytki, które należy uzupełnić kamieniem, ponieważ piach na 

drodze uniemożliwia płynną jazdę.  

 

Pan Radny Karol Rychlewski poinformował, że nie będzie występował już w kolejnym punkcie. O 

udostępnienie i przesłanie na adres email kopii umowy nr 105/2025.  

 

 

Pan Radny Tadeusz Dziurda poinformował, że przedstawi wyjaśnienia odnośnie wypowiedzi Pana 

Radnego Stefana Stachuli. Wyjaśnił, że sprawy, o których Pan Radny mówił oczekują w kolejce, z 

uwagi na niesprzyjającą pogodę, która uniemożliwia wykonywania napraw ubytków w drogach.  

Dodał, że jeżeli pogoda poprawi się, ubytki zostaną naprawione.  

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Statutowa pracowała od dłuższego czasu, 

proponując zmiany w Statucie Powiatu. Wyjaśnił, że Komisji Statutowej przewodniczy Pana Marek 

Kołtun. Pozostali członkowie to Pan Eugeniusz Pelak, Pan Zbigniew Gawdzik, Pan Karol 
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Rychlewski, jak również Pan Przewodniczący Rady Powiatu w Kraśniku. Następnie podziękował 

za owocną, rzeczową i bardzo dobrą pracę tej Komisji. Dodał, że obecnie praca nad Statutem 

Powiatu została zakończona, Komisja  przygotowała wstępny dokument wzorując się na tym, nad 

czym pracowała poprzednia komisji. Obecnie dokument ten jest konsultowany z różnymi gremiami, 

które powinny przeanalizować pewne zapisy Statutu. Dokument ten będzie także dostępny dla 

Państwa radnych przez wakacje i Pan Przewodniczący Rady chciałby aby w terminie wrześniowym 

statut poddany został pod głosowanie Wysokiej Rady.  

 

Punkt 10. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Pan Radny Damian Kowalski poinformował, że składa interpelację w sprawie stanu infrastruktury 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Olbięcinie. Dodał, że prosi o wskazanie 

konkretnych działań planowanych przez Zarząd Powiatu Kraśnickiego w zakresie realizacji 

najpilniejszych zadań remontowo-inwestycyjnych w SOSW w Olbięcinie jeszcze w 2025 roku. W 

punkcie drugim prosi o przedstawienie harmonogramu działań i źródeł finansowania, w tym 

ewentualnych planów pozyskania środków zewnętrznych. W punkcie trzecim prosi o uwzględnienie 

SOSW w Olbięcinie, jako placówki priorytetowej w kolejnych rozdaniach budżetowych i 

inwestycyjnych. I w punkcie czwartym prosi o określenie kryteriów, na podstawie których 

dokonywany jest podział środków inwestycyjnych, pomiędzy placówki oświatowe prowadzone 

przez Powiat Kraśnicki.  

 

Punkt 11. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan 

Przewodniczący Rady o godzinie 11.23 zamknął posiedzenie XV sesji Rady Powiatu  

w Kraśniku VII kadencji w dniu  21 maja  2025 r. 

 

 

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady Powiatu 

Dorota Huber        Jacek Dubiel 

 


